

Wishing to preserve the Shitamachi culture of the common people long into the future...

Pour transmettre aux générations futures la culture du quartier populaire de Shitamachi...

Shitamachi Museum opened in October 1980 on the edge of Shinobazu Pond in Ueno Park, to preserve the local lifestyle, culture and tradition of Shitamachi in its good old days, from the Meiji era (1868–1912) to the Taisho (1912–1926) and Showa (1926–1989) eras, and to showcase the history of Taito-ku. Visitors may touch and pick up the exhibits of objects that were used in bygone days. Along with these exhibits, displays of seasonal events and other historical materials also provide an experience in what life was like for the common people of Tokyo some 100 years ago.

Le Musée de Shitamachi a ouvert ses portes en octobre 1980 sur le bord de l'Étang Shinobazu du Parc Ueno, afin de préserver le mode de vie local, la culture et les traditions du quartier Shitamachi du bon vieux temps – ères Meiji (1868–1912), Taisho (1912–1926) et Showa (1926–1989) –, et de présenter l'histoire de Taito-ku. Les visiteurs peuvent y toucher et prendre en main des objets usuels d'antan. De plus, le Musée présente des expositions saisonnières et expose des objets historiques qui permettent au visiteur de faire l'expérience de la vie des gens du commun à Tokyo, telle qu'elle était il y a une centaine d'années.

● Souvenir Stamp Cachet souvenir



● Hours Heures d'ouverture

9:30 a.m. – 4:30 p.m.

(Last admission 30 minutes before closing)

9h30 à 16h30

(Dernier accès 30 minutes avant la fermeture)

● Closed Jours de fermeture

Mondays (Open Mondays that are a national holiday, and closed on the following Tuesday instead)

Year-end and New Year holidays (Dec. 29 – Jan. 1)

Special arrangements period, etc.

Lundi (ouvert le lundi s'il s'agit d'un jour férié, et fermé le mardi dans ce cas)

Jours de congé de fin d'année et du Nouvel An (du 29 déc. au 1^{er} janvier)

Période d'arrangements spéciaux, etc.

● Admission Entrée

Adults: ¥300 (¥200)

Elementary, junior high, and high school students: ¥100 (¥50)

Adultes : ¥300 (¥200)

Écoliers, collégiens et lycéens : ¥100 (¥50)

● Address

2-1 Ueno Koen, Taito-ku, Tokyo 110-0007

● Phone 03 (3823) 7451

● Official website www.taitocity.net/zaidan/shitamachi/

● Facebook Search for [Shitamachi Museum]

● Access Map Plan d'accès



English / Français

Taito-ku Shitamachi Museum Musée de Shitamachi à Taito-ku

